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ZAB.0002.2.2023 
 

Protokół nr LI/23 
z obrad LI Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 3 marca 2023 roku 
 
 

1) Otwarcie obrad LI Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 3 marca 2023 r. o godz. 11:10 otworzył obrady LI Sesji Rady Powiatu we Włocławku. 
Powitał Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią Agatę Wojtkowską – 
Członka Zarządu, radnych Rady Powiatu we Włocławku, Pana Piotra Krygiera – Sekretarza 
Powiatu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Panią mł. insp. Annę Kochowicz– 
Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku, Pana Grzegorza Jankowskiego – Zastępcę 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Panią Magdalenę 
Fejdowską – Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku, Panią Annę 
Jackowską – Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, Panią Agnieszkę Łobodę 
– Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, Pana Sławomira 
Paździerskiego – Dyrektora Powiatowego Centrum Zdrowia - Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku, przedstawicieli środków masowego 
przekazu oraz wszystkich obecnych na Sali obrad. 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista obecności uczestniczących osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady  poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 20 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3) Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że w materiałach na sesję radni otrzymali porządek obrad 
LI Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad może wystąpić 
radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać uzasadnienie 
faktyczne.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LI sesji?  
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Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Powiatu pismem: 
 z dnia 3 marca 2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035;  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023; 

 Apel Rady Powiatu we Włocławku. 
Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3).    
Przewodniczący Rady wniósł również o uzupełnienie porządku obrad o punkt w brzmieniu: 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.    
Konieczność analizy sprawozdania wynika z przepisów art. 30a ust. 5 ustawy z dnia 
26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela.  
Przewodniczący Rady przypomniał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że 
przystępując do głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego 
przycisku na pulpicie, to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z,  „przeciw” – 
czerwony przycisk z literą P, „wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
14 zmienionego porządku obrad LI sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2023 – 2035 (tekst jednolity).  
Przewodniczący poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 15 
zmienionego porządku obrad LI sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za -20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad o punkt 25 
zmienionego porządku obrad w brzmieniu: 
Apel Rady Powiatu we Włocławku?  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za -20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad Apelu rady.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad o punkt 26 
zmienionego porządku obrad w brzmieniu: 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.    
Poprosił o przyciśniecie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady stwierdził,  ze Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad sprawozdania.  
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LI sesji? 
Radni nie złożyli wniosków.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma innych zmian, to porządek obrad 
uwzględniający zmiany radni otrzymali w dniu sesji. (załącznik nr 8) 
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek składa się z 28 punktów i przystąpił do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr L/23 z dnia 16 stycznia 2023 roku. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad L (50) Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że będzie uważał, że rada powiatu przyjęła protokół nr  L/23 z dnia 16 stycznia 
2023 r. 
 
5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
16 stycznia 2023 r. do 21 lutego 2023 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  22  lutego 2023 r. do dnia sesji.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali sprawozdanie Starosty. Przewodniczący ogłosił 5 
minut przerwy celem zapoznania ze sprawozdaniem. Po przerwie Przewodniczący Rady 
wznowił obrady i zapytał radnych czy mają uwagi do przedstawionego sprawozdania?   Radni 
nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. przyjęła  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty.  
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Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
16 stycznia 2023 r. do 21 lutego 2023 r. stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia  22  
lutego 2023 r. do dnia sesji stanowi złącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

6) Stan bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2022 roku.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2022 roku.  
Poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. 
przyjęła informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego 
w 2022 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informację.   
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała,  że komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 r. przyjęła informację 
dotyczącą stanu bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2022 roku.  
Przewodniczący Rady poinformował, że na sesji obecna jest Pani Magdalena Fejdowska -  
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, która jeżeli będą pytania udzieli odpowiedzi.  
Przewodniczący otworzył dyskusję nad informacją. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział,  ze jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3  marca 2023 roku przyjęła 
informację. 
 
Informacja - stan bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Włocławskiego w 2022 roku stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

 
7) Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim 
i wynikach pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku za 2022 rok.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Policji we Włocławku przedłożyła 
na obrady Rady Powiatu raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim w roku 2022 i wynikach pracy komendy policji.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
analizą raportu.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. 
przyjęła raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach 
pracy Komendy Miejskiej Policji we Włocławku za 2022 rok.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym raportem.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani  Anna Kochowicz - Komendant 
Miejski Policji we Włocławku, która ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
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Pani Anna Kochowicz – Komendant Miejski Policji we Włocławku podziękowała za 
otwartość i życzliwość, bo w taki sposób rada dziś przyjęła komendanta na sesji.  Od 15 
lutego br.  pełni obowiązki Komendanta Miejskiego Policji we Włocławku i jest zaszczycona 
móc uczestniczyć dzisiaj w spotkaniu z radnymi. Jeśli są pytania do raportu, to udzieli 
odpowiedzi na każde zadane pytanie. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania, czy raport jest zrozumiały? 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że wnikliwie zapoznał się z raportem. Radny jest w 
samorządzie powiatowym prawie 20 lat i jest pozytywnie zaskoczony tym raportem. 
Wszystko jest zawarte, jest czytelny. Za to radny podziękował pracownikom, którzy ten 
raport opracowali.  Rzeczywiście jest obiektywny, przedstawiający wszystko co się działo w 
2022 r. Raport świadczy o tym, jak policja pracuje. Radny zacytował fragment raportu:  
„program działania policji na 2023 rok - rozszerzenie współpracy ze społeczeństwem 
i uspołecznienie działań policji”. To są słowa, które powinny być praktycznie w policji od 30 
lat i powinno to być jedno z najważniejszych działań. Dla mieszkańców powiatu jest to 
podstawowa wartość, którą policja powinna się zajmować i powinna współpracować. Radny 
podziękował za współpracę i życzył pani komendant, aby na tym stanowisku  ten kierunek, 
który był wcześniej przyjęty, był kontynuowany.  
Radny Jan Ambrożewicz stwierdził, że dzisiejsza wizyta jest kurtuazyjna.  Radny poruszył 
temat, który de facto może nie dotyczy bezpośrednio komendanta, ale dotyczy mieszkańców,  
policji z tego chociażby względu, że policja stoi na straży bezpieczeństwa mieszkańców. 
Temat dotyczy nieuczciwych podmiotów gospodarczych, które funkcjonują na rynku. Kupują 
płody rolne i nie płacą za te płody. Podejmowane są próby dochodzenia roszczeń, natomiast 
obywatel nie jest w stanie konkretnie do finału pozytywnego doprowadzić. Są też w tym 
przypadku działania policyjne. Radny sam to przeżył. Działania policyjne są w granicach 
prawa, dla radnego bardziej kurtuazyjne aniżeli doprowadzające do tego, że osoba, która 
kupuje towar za niego nie płaci. Zdaniem radnego powinna być przywołana do porządku 
i skazana w jakiś sposób wyrokiem sądu czy w inny sposób, żeby ona czuła ten prestiż, że 
robi źle. Czy są jakieś inne procedury, które by spowodowały, że ci nieuczciwi kupujący nie 
będą w policji szukać ochrony przed wierzycielami, tylko będą bać się, że jeżeli policja 
zajmie się tą sprawą, to kupcy będą spokojni i wcześniej czy później a te długi zostaną 
popłacone.  Przykład jest z Chodcza, gdzie była taka firma, która kupowała zboże i nie 
płaciła. Podobno  jest firma w powiecie włocławskim, która prowadziła ogromny skup zbóż, 
również kukurydzy i też ma problemy z płatnością. Co można zrobić i na kogo można liczyć, 
żeby z mocy prawa te firmy czuły się napiętnowane,  że są złym podmiotem, że praktycznie 
muszą się liczyć z naganną czy negatywną opinią a nie na tej zasadzie, że nie odbierają 
telefonów i ewentualnie trzeba szukać innych możliwości, które niestety kosztują, a które 
powodują, że jako mieszkańcy czują się niestety niepewnie. Radny może mieć takie obawy, 
że właściwie jak jest sytuacja kryzysowa, to zostaje sam sobie a instytucje, które są do tego 
powołane wymagają od radnego określonych procedur, wykazywania rzeczy, które są 
skomplikowane i trudne, i one doprowadzają, że czas działania się wydłuża w tych sprawach 
i to jest olbrzymi problem.   
Komendant Miejski Policji we Włocławku powiedziała, że rozumie rozgoryczenie radnego, 
bo jest osobiście zaangażowany w tę sprawę. Należy pamiętać, że policja zbiera materiał 
dowodowy i w zależności od tego, jak on wygląda, czyli czy spełnia zachowanie sprawcy, 
znamiona przestępstwa jest to podstawa do tego, aby kierować wniosek z aktem oskarżenia 
do prokuratora. Każda sprawa wymaga indywidualnego podejścia i zbadania.   
Radny Jan Ambrożewicz  nie zgodził się z opinią Komendanta. Radny sam uruchomił 
procedury. Dziwnym zbiegiem okoliczności otrzymał postanowienie z prokuratury, że brak 
znamion czynu. Okazało się, że pani policja się napracowała i radnego kosztowało to ileś 
czasu.  Dana osoba nie płaciła za towar. Radny zapytał czy jest to brak znamion czynu? Jakie  
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muszą być dowody na to, że jak klient kupuje płody rolne, nie płaci przez jakiś czas, to co ma 
zrobić?   Radny nie ma pretensji do pani komendant, ale widocznie prawo trzeba zmienić, że 
jeżeli nie płaci się komuś, to ten któremu się nie płaci, to on musi udowodnić, że było się  
zagrożonym. Czym było się zagrożonym? Czy to, że dana osoba mówiła, że zapłaci jest 
wystarczającym dowodem dla policji i prokuratury, że ta osoba zapłaci?  Pewnie nie, ale 
wyszło, że jest wystarczającym dowodem. Gdyby radny nie otrzymał pisma, to by nic nie 
mówił.  Dzięki odwadze radnego ta osoba zapłaciła za te płody. Czekanie dwa lata na 
pieniądze, które się należą, to jest tak,  jakby dwa lata pensji się nie dostało.  W sumie czym 
się różni podmiot na rynku, któremu druga firma go oszukuje i w majestacie prawa jest 
zapisana w rejestrze, bierze zwroty podatków, rozlicza się z vat-u, funkcjonuje na rynku i de 
facto nawet nie można powiedzieć, że ta firma to ona jest złą firmą, bo to od razu jest zła 
opinia i z tego tytułu może być wystąpienie z powództwa cywilnego.  I to jest ten problem 
i prośba radnego. Komendant Policji na spotkaniach może przekazać odpowiednim osobom 
w kraju co rządzą, że są takie absurdy i że taki normalny obywatel stoi na dnie drabiny 
społecznej i się zastanawia czy mówić dzień dobry, czy dziękować za to że żyje. Radny 
chciałby i dziękować za to że żyje, i za to że funkcjonuje na tym rynku i nikt nie chce tych 
pieniędzy dawać za darmo. To jest radnego trud, wysiłek i chciałby, żeby wszyscy się 
wzajemnie szanowali. Po to jest policja, prokuratura, sądy, żeby w sposób szybki, 
elokwentny, ale żeby ten wymiar kary był drastyczny dla oszustów, złodziei, bandytów. 
Radny myśli, że tak jest, ale  tylko myśli. 
Komendant Miejski Policji we Włocławku powiedziała, że być może tak jest, że  powinno 
się pochylić się nad tym tematem, o którym radny mówił. Pani komendant trudno jest się 
poruszać w tym obszarze, ponieważ nie zna tej sprawy, o której radny mówił.  Każde takie 
postanowienie, które otrzymuje się, ma moc odwoławczą. Radny jako osoba uprawniona ma 
prawo nie zgodzić się z argumentami, które zostały zawarte w tym postanowieniu i ma prawo 
tych argumentów użyć, aby odwołać się od decyzji, zarówno policji, jak i prokuratora. Pani 
komendant obiecała, że jest to obszar, na którym się pochyli, bo dzisiaj trudno jest o tym 
mówić.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 roku przyjęła 
raport.  
Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku za 2022 rok stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.  
 

8) Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku 
o stanie bezpieczeństwa Powiatu Włocławskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej za 2022 rok wraz z realizacją „Programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla 
Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2019 – 2023” w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego w 2022 roku.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we 
Włocławku przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa w 2022 r.  
Przewodniczący poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad analizą 
informacji.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. 
przyjęła Informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku 
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o stanie bezpieczeństwa Powiatu Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 
2022 rok wraz z realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2019 – 2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2022 
roku.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Maciej Krzemkowski – Komendant 
Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, który ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 roku przyjęła  
Informację.   

 
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa Powiatu Włocławskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 rok 
wraz z realizacją „Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 
obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 
2019 – 2023” w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2022 roku stanowi załącznik nr 
13 do niniejszego protokołu.   

 
9) Sprawozdanie z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji 

lokalnego rynku pracy na lata 2021 – 2027” za rok 2022. 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymaliście sprawozdanie z realizacji 
Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy za rok 2022.   
Przewodniczący poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego powiedział, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. 
przyjęła sprawozdanie z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji 
lokalnego rynku pracy na lata 2021 – 2027” za rok 2022. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Jednocześnie poinformował, na sesji obecna jest Pani Anna Jackowska -  Dyrektor 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, która jeżeli będą pytania udzieli odpowiedzi.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 roku przyjęła 
sprawozdanie.  
Sprawozdanie z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku 
pracy na lata 2021 – 2027” za rok 2022 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

10) Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku 
oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025” za rok 
2025.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali informację z wykonania Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 2022.  
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W informacji podane są dane dotyczące działań prowadzonych przez Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz działań prowadzonych przez Urząd Pracy we 
Włocławku w roku 2022.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńska – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 r. przyjęła informację 
dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025” za rok 2022.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecna jest Pani Agnieszka Łoboda – Dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, która jeżeli będą pytania udzieli 
odpowiedzi.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 roku przyjęła 
informację. 

 
Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025” za rok 2022 stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu.  

 
11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 
roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2023 roku.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały. 
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 r. analizowała projekt 
uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. Komisja pozytywne zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 3 marca 2023 
r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z glosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  3 marca 2023 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 
roku stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w 2023 roku stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 

12) Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, 
użytkowanie oraz użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku 
za 2022 r.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Dyrektor Powiatowego Centrum Zdrowia - 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych  we Włocławku 
stosownie do przepisu paragrafu 8 pkt 1 uchwały nr XXIII/242/13 Rady Powiatu 
we Włocławku z dnia 17 czerwca 2013 r. przekazał podmiotowi tworzącemu informację 
o zbyciu, oddaniu w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenie na rzecz jednego 
podmiotu. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Ewę Kończyńską – Przewodniczącą Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 r. przyjęła  Informację 
dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia 
aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Bogdana Kaczmarka – 
Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 lutego br. analizowała informację 
dotyczącą zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz użyczenia aktywów 
trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r.  Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż na sesji obecny jest Pan Sławomir Paździerski  – Dyrektor 
Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni 
Specjalistycznych we Włocławku, który jeżeli będą pytania udzieli odpowiedzi.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 roku przyjęła 
Informację.  
Informacja dyrektora w sprawie zbycia, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie oraz 
użyczenia aktywów trwałych Powiatowego Centrum Zdrowia – Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2022 r. stanowi załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu.   
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13) Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek 
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach 
powiatu i Powiatu Włocławskiego za 2022 rok.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że stosownie do przepisów art. 38b ust. 3 ustawy 
o samorządzie powiatowym starosta składa radzie powiatu sprawozdanie z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  za rok ubiegły.  
Poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Przewodniczącego Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2023 
r. przyjęła Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek 
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu 
i Powiatu Włocławskiego za 2022 rok.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, 
to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. przyjęła Sprawozdanie.  
 
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego i Prezydenta Miasta Włocławek z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego za 2022 rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  

 
14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity). 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr  1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem 
jednolitym.  
Poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 lutego br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, żeby Skarbnik Powiatu w tym punkcie porządku obrad 
przedstawiła najważniejsze zmiany do WPF i budżetu wprowadzone autopoprawką.   
Skarbnik Powiatu powiedziała, że jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, które tutaj wprowadza 
się autopoprawką, to przedstawi najważniejsze aspekty tej zmiany. Jeżeli chodzi o stronę 
dochodów, to zwiększył się plan dochodów o kwotę 1 249 000 zł a wynika to z otrzymanego 
dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na zadanie remontowe, które dotyczy 
odcinków dróg Cyprianka – Wielgie i  Izbica Kuj. -  Nowa Wieś – Błenna. Jest taka zasada, 
że jest 50% udziału własnego i 50% dofinansowania. Po stronie wydatków zwiększa się 
kwotę na zadanie remontowe na 2 558 000 zł na to zadanie z własnych środków.  
Następnie jeszcze to są zwiększenia po stronie dochodów. Dotyczy to, między innymi,  
Funduszu Pomocy Ukrainie. W autopoprawce uwzględnia się kwotę  4 407 zł.  Jeżeli chodzi 
o dotacje od wojewody, to na kwalifikuje wojskowe wojewoda kujawsko-pomorski zwiększył 
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dotację o 4 800 zł, rekompensaty za bilety na podstawie porozumienia z marszałkiem 
województwa, tj. zwiększenie w planie dochodów o 6 000 zł. Z informacji wojewody 
o wielkości dotacji na utrzymanie domów pomocy społecznej zwiększa się  stronę dochodową 
o 64 000 zł i stronę wydatkową w pięciu DPS – ach. Po ostatecznych kwotach powiat 
otrzymał pismo z Ministerstwa Finansów w sprawie subwencji ogólnej. Jest zmniejszenie  
kwoty subwencji ogólnej o kwotę 338 033 zł, z czego 25 096 zł, to jest zmniejszenie 
subwencji  oświatowej a 312 937 zł – subwencja  równoważąca.  To, co powiat otrzymuje 
w miesiącu listopadzie, to  są wstępne wielkości. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową, to w PZD 
zwiększa się plan wydatków o kwotę 3 493 948 zł. Kwota 2 558 000 zł  dotyczy zadania 
remontowego, ale również po otwarciu ofert na zadaniu inwestycyjnym rozbudowa drogi 
Śmiłowice -Wilkowiczki najtańsza oferta niestety przekracza plan finansowy zadania jaki jest 
w budżecie. W związku z tym, żeby móc podpisać umowę i realizować to zadanie, niezbędne 
jest zwiększenie planu na tym zadaniu o kwotę 985 948 zł. Nakłady wtedy na tym zadaniu 
w bieżącym roku po zwiększeniu - to będzie wartość 5 985 928 zł, z czego 3 485 938 zł, to 
środki własne, a 2 499 989 zł – to środki z dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg.  Zwiększa się po 5 000 zł na zadaniach inwestycyjnych w celu zapłaty 
odszkodowania za działki, tj.:  Nowa Wieś – Smólsk – Kruszyn i Mostki – Kowal -chodnik. 
Jeżeli chodzi o  kolejne zadania inwestycyjne, to zwiesza się środki na zadaniu 
inwestycyjnym, wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: Budowa dwóch budynków 
placówki opiekuńczo – wychowawcze po 14 osób w miejscowości Nasiegniewo. 120 000 zł – 
to środki na dokumentację oraz na studium wykonalności. Można ubiegać się, mając już te 
dokumenty, o dofinansowanie zadania jeszcze ze starej perspektywy Regionalnego Programu  
Województwa   Kujawsko – Pomorskiego. Zadanie powinno być zrealizowane w bieżącym 
roku. Likwiduje się zadanie, które jest już w budżecie pn.: „Zakup rezonansu magnetycznego 
wraz z rozbudową pomieszczeń PCZ”. To zadanie jest w wielkości 160 000 zł. Z uwagi na to, 
że trudności są z realizacją kontraktu z NFZ na badania rezonansu a jeżeli chodzi o tomograf 
komputerowy, to jest bez ograniczeń możliwość kontraktowania badań z NFZ, dlatego  
zmienia się to zadanie wprowadzając je do budżetu. Środki zdejmuje się z zadania rezonansu 
na zadanie - zakup tomografu wraz z rozbudową pomieszczeń, czyli 160 000 zł przechodzi 
między zadaniami. W związku z decyzją wojewody zwiększa się środki na DPS w Izbicy Kuj. 
Ponadto zwiększa się plan w Placówce Opiekuńczo-Wychowawczej Jasiu i  Małgosi o kwotę 
29 962 zł z uwagi na zabezpieczenie środków na opiekę  nad dzieckiem do pierwszego roku 
życia, na centralne ogrzewanie oraz podatek od nieruchomości. Jest niezbędna też potrzeba 
jeżeli chodzi o domy dziecka. Obecnie  dzieci jest ponad stan. Jest ogromny problem 
z pozyskaniem miejsc w całej Polsce dla dzieci. 
Radny Kazimierz Kaca poprosił, aby pan starosta podał więcej danych w sprawie budowy 
domów dziecka w Nasiegniewie. Ile będzie domów, na jakich zasadach będzie budowa?   
Starosta Włocławski powiedział, że są to sprawy strategiczne, z punktu widzenia starosty są  
4 strategiczne sprawy, o których w tym budżecie decydować się będzie. Pierwsza to jest 
zamiana rezonansu na tomograf w zakresie rozbudowy budynku, co chce się sfinansować 
z nowej perspektywy Unii Europejskiej, po konsultacjach z NFZ, łatwiejsza możliwość 
uzyskania kontraktu na tomograf niż na rezonans i pozytywnej opinii w systemie Jowisz. 
Dlatego też taką decyzję podejmuje się. Natomiast w zakresie budowlanej, przebudowy 
budynku E chce się przygotować także miejsce pod rezonans w przyszłości i miejsce na 
wynajem pomieszczeń pod aptekę, która dobrze jakby przy nowym obiekcie się znalazła. To 
pierwszy temat. Drugi temat – wprowadza się do budżetu zadania kolejne, remontowe, 
drogowe. Dyskutowano na poprzednich komisjach i sesji o złożonych wnioskach do 
wojewody. Złożono dwa wnioski. Przedwczoraj pan starosta uczestniczył w konwencie 
starostów w Szubinie. Był pan Borkowski - dyrektor Wydziału Infrastruktury i Rolnictwa 
Urzędu Wojewódzkiego i zapewniał, że po jednym wniosku na pewno wszystkie powiaty 
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otrzymają dofinansowanie w wysokości 50%. Dlatego też ten jeden wniosek w zakresie 
dwóch dróg, tj.: drogi w Świątkowiźnie i drogi w Błennej wprowadza się. Kwota ok. 2,5 mln 
zł, 50% planowane dofinansowanie, które jest w trakcie rozpatrywania przez Urząd 
Wojewódzki. Trudno powiedzieć, co będzie z drugim wnioskiem. Pan starosta liczy, że 
będzie pozytywny. Takiej pewności na dzień dzisiejszy nie ma się, dlatego też nie jest 
wprowadzony do budżetu. Trzecia sprawa - jest to zwiększenie środków na inwestycje 
w zakresie przebudowy drogi powiatowej Śmiłowice – Wilkowiczki. W ocenie starosty, 
mimo tego, że kosztorys był tworzony po nowych stawkach, obowiązujących w ostatnim roku 
na przebudowę tej drogi,  jest to 1,5 km nakładki, 3 km ścieżki rowerowej, kwota oferowana 
w przetargu nie zmieściła się w 5 mln zł, które zakładało się w budżecie, wynosi niecałe 6 
mln zł, kolejne oferty 7 i 8 mln zł. Nie ma perspektyw, żeby ta cena była niższa, dlatego też 
proponuje się zwiększenie  tego dofinansowania, zwiększenie udziału własnego o kwotę 
1 mln zł, aby te inwestycje móc realizować. Warunkiem ubiegania się o dofinansowanie na te 
inwestycje z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg było to, że jej wartość kosztorysowa nie 
może przekraczać 5 mln zł, dlatego też i tak była to jedyna szansa, żeby 50% liczone od 5 mln 
zł dofinansowania na tę drogę pozyskać. I ta najważniejsza zmiana w ocenie starosty, o którą 
pan radny pytał. W  powiecie włocławskim i nie tylko w powiecie włocławskim, bo w całej 
Polsce,  występuje bardzo duży problem z funkcjonowaniem pieczy zastępcze, w sensie ilości 
miejsc przeznaczonych dla dzieci do umieszczenia. Są dwie możliwości albo indywidualna 
piecza zastępcza, albo rodziny zastępcze. Powiat posiada 4 piękne placówki, wybudowane 
w latach poprzednich – w Brzeziu i w Lubieniu Kuj. W tych placówkach są obecnie ponad 
stany i one wynoszą ok. 20 osób.  W praktyce nie ma szans żeby znaleźć miejsce w takiej 
placówce na terenie Polski, bo podoba sytuacja jest w całym kraju a jeśli któryś powiat wolne 
miejsce posiada to „zostawia na swoje potrzeby”, bo one w jakiejś perspektywie czasowej 
pojawią się. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie prowadzi szeroko zakrojone akcje 
promocyjne rodzicielstwa zastępczego, bo system chce dążyć w kierunku 
deinstytucjonalizacji, przekierowania tych osób do rodzin zastępczych. Od trzech lat, pan 
starosta  stwierdza to z przykrością, mimo wielu zachęt, wielu akcji promocyjnych, nie udało 
pozyskać się żadnej rodziny zastępczej na terenie powiatu włocławskiego. Podobna sytuacja 
występuje w całej Polsce. W nowej perspektywie finansowej w zakresie środków 
europejskich nie ma szans pozyskania środków zewnętrznych na budowę wielofunkcyjnych 
placówek opiekuńczo-wychowawczych.  W związku z tym, że zarówno Komisja Europejska, 
jak i polski rząd przyjął ustawę o zakazie finansowania ze środków publicznych 
i europejskich takich placówek w przyszłości. Podczas wielu dyskusji z przedstawicielami 
Urzędu Marszałkowskiego, starosta sygnalizował ten problem. Przez Urząd Marszałkowski 
w ramach pojawiających się oszczędności w starej perspektywie finansowej, bo w niej jeszcze 
takie jednostki można finansować, czego przykładem są cztery placówki, został ogłoszony 
przedwczoraj konkurs na tego typu zadanie z naborem od 5 do 20 czerwca. Jeden warunek 
podstawowy i bardzo trudny, i bardzo ambitny, z punktu widzenia powiatu, ale także innych 
powiatów, bo nie jest się jedynymi, którzy są zainteresowani realizacją takiej inwestycji, jest 
i to nie podlega żadnym negocjacjom, wybudowanie i zapłacenie za tę inwestycję w roku 
2023. Chce się podjąć tą  bardzo ambitną, bardzo trudną do zrealizowania próbę 
wybudowania dwóch takich placówek. Po rozmowach z włodarzami gminy, na początku 
analizowało się  swoje  działki czy można tam wykonać, jest propozycja, aby te placówki 
powstały w Nasiegniewie.  Władze gminy przekazać chcą działkę, która jest 
w obowiązującym planie. Także nie będzie się tracić czasu na warunki zabudowy. Jest 
optymistyczna nadzieja, że w perspektywie miesiąca, półtora jest się w stanie uzyskać 
pozwolenie na budowę. W przeciągu dwóch, trzech miesięcy ogłosić przetarg i aplikować 
o środki zewnętrzne w kwocie 85% wartości tego zadania, bo jest to ostatnia szansa na 
pozyskanie środków zewnętrznych na to zadanie. W tym zakresie na pewno tych szans 
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w przyszłej perspektywie nie będzie. Zadanie bardzo ambitne, bardzo trudne do 
zrealizowania, natomiast ze względu na sytuację, że ma się już w pieczy zastępczej ok. 20 
dzieci. Zgodnie z prawem w tych placówkach nie powinny być, bo placówki są 
przystosowane dla 14 osób, natomiast nie ma się innego rozwiązania co zrobić z dziećmi, 
które  pojawiają się w systemie pieczy do pilnych umieszczeń z różnych sytuacji. Próbuje się 
ten problem rozwiązać w ten sposób. Starosta uważa, że jest to bardzo ważny społecznie 
i potrzebny do rozwiązania temat, i ostatnia szansa na pozyskanie środków zewnętrznych. 
Starosta wie, że stawia się bardzo trudne i ambitne zadanie przed sobą, bo jest się w punkcie 
zerowym i tego nie ukrywa się, bo przecież żadnych działań do tej pory nie podejmowało się. 
W tym tygodniu pojawiła się informacja, że jest szansa pozyskania środków z RPO, ale 
będzie się próbować. Nie jest to zadanie nierealne i starosta ma nadzieję, że uda się to w tym 
roku zrobić, pozyskać dofinansowanie i te domy wybudować.  Są pewne ryzyka, pewnie, 
o których każdy z radnych zdaje sobie sprawę, natomiast jest się pod ścianą w sensie ilości 
osób, które trzeba w tym systemie umieścić z terenu powiatu włocławskiego. 
Radny Wojciech Zawidzki powiedział, że nie jest przeciwko temu budowaniu, tylko czy 
rozważał zarząd, pod względem ekonomicznym, jakieś inne aspekty mówiące np. 
dobudowywanie w Lubieniu Kuj. lub Brzeziu, zamiast w całkiem nowym punkcie? Jakie 
czynniki przeważały?  
Starosta Włocławski  powiedział, że był taki pomysł, jak również pomysł budowy tych 
placówek na naszych działkach w Lubrańcu – Marysinie. W przypadku Brzezia i Lubienia 
Kuj. zdecydowały argumenty, po konsultacjach z wojewodą, z marszałkiem, że 
konsolidowanie tych jednostek w jednym miejscu zaprzecza ich idei. Gdzieś tutaj robiłoby  
się „osiedle wielofunkcyjnych placówek opiekuńczo – wychowawczych”. Wszyscy zdają 
sobie sprawę, że na funkcjonowanie takiej jednostki wojewoda i Rzecznik Praw Dziecka musi 
wyrazić zgodę, dlaczego nie chciało się podejmować tego ryzyka, tj. konsolidować to 
w jednym miejscu. Uznało się, że nie do końca dobrym pomysłem jest budowanie tej 
jednostki przy szkole ponadpodstawowej.  W tych domach dziecka są dzieci od pół roku do 
20 kilku lat i naprawdę pan wójt zaproponował bardzo rozsądną lokalizację  w Nasiegniewie, 
400 m od szkoły, w spokojnej okolicy. Przede wszystkim działkę z miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego, gdzie upraszcza się procedurę warunków zabudowy, bo 
nie ma na to czasu. Starosta z racji tego widzi szansę realizacji tego zadania. Ważnym 
argumentem było także to, że w tej akurat gminie nie znajduje się żadna jednostka 
prowadzona przez powiat włocławski. Już tych gmin na terenie powiatu nie ma dużo bez 
jednostek. Także te argumenty przeważyły o próbie realizacji inwestycji w tym miejscu. 
Podstawowym argumentem był czas, który niesamowicie będzie gonił i dobro dzieci. 
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że teraz okazuje się, że tych miejsc w domu dziecka 
jest tak mało a przecież nie tak dawno budowało się domki.  Może ktoś pamięta, jak te domy 
były budowane, to dlaczego akurat taka liczba miejsc była tam proponowana? Nie była liczba 
miejsc z zapasem robiona? To, co radny pamięta, to te działki były duże.  Zostały one 
wyodrębnione pod domy dziecka i te pozostałe działki przekazano samorządom a teraz 
właściwie wraca się do tematu wyjściowego i chce się budować domy dziecka i mówi się,  
i słusznie, że jest mało miejsc a już wtedy być może należało zrobić zapasem 100%. Nie było 
to za czasów, kiedy radny był w radzie powiatu. Nie jest to żadne wytłumaczenie. Powinien  
się tą sprawą interesować jako mieszkaniec powiatu. Radny chciałby usłyszeć, jak to było.  
Radny poprosił o taką informację.  
Radny Kazimierz Kaca  zapytał czy byłyby to dwa domki 14 osobowe, czyli na 28 osób?  
To by było z jakimś małym zapasem. Trzeba się zastanowić, bo to wszystko ładnie wygląda. 
Czy są gwarancje, że np. za rok czy dwa będą likwidowane? Jest potrzeba, radny będzie 
popierał. O tych rodzinach zastępczych, co starosta mówił, to radny w 100% się zgadza, że to 
wszystko ładnie brzmi a później to tylko teoretycznie a w praktyce życie jest, jakie jest i są 
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problemy. Radny popiera to.  Radny takiej wiedzy nie ma, tylko z przekazu telewizyjnego 
i z tego, co starosta mówi na  posiedzeniu komisji.  Skoro jest taka szansa, to nie powinno się 
zastanawiać nawet chwili i budować, tym bardziej, że tam chyba jest dofinansowanie 85%. 
Trzeba budować. A co będzie później?  Zresztą gdyby nawet były jakieś zamysły inne rządu 
czy tam wytyczne, to domki zostaną i z tego powiat będzie miał swój majątek, i będzie mógł 
korzystać. Radny uważa, że pomysł bardzo słuszny i popiera, żeby budować. 
Starosta Włocławski  powiedział, że na dwa pytania może odpowiedzieć jednocześnie.  
Praktycznie są tożsame.  W momencie budowy poprzednich placówek one były wystarczające 
na potrzeby powiatu włocławskiego nawet były w nich osoby spoza powiatu i dobrze, bo 
wtedy powiaty płaciły sąsiednie za utrzymanie dziecka w tych jednostkach. W tej chwili 
z tego, co starosta wie jest obłożenie w tych placówka 90% z powiatu. Pewnie pozostały 
sprawy z lat poprzednich. Natomiast starosta nie kojarzy, aby przez ostatnie 4 lata były 
przyjmowane osoby spoza powiatu do jednostek, ze względu na własne potrzeby. Podobnie 
robią wszystkie powiaty w Polsce. Niestety w ostatnim czasie bardzo uwypuklił się problem 
potrzeb rodzicielstwa zastępczego, opieki zastępczej w powiecie. Są sytuacje, że jednocześnie 
trzeba było np. w ostatnim czasie umieścić 6 osób z jednego rodzeństwa i te miejsca trzeba 
było znaleźć. Niestety nie widać tutaj perspektyw poprawy i te potrzeby niestety będą. 
W zupełności starosta zgadza się z panem radnym Kazimierzem Kacą, że system bardzo 
pięknie wygląda, jeżeli się mówi o pieczy zastępczej i o rodzinach chętnych, natomiast tych 
rodzin nie widać ani w powiecie, ani w Polsce. Starosta powiedział, że np.  miasto stołeczne 
Warszawa na dzień dzisiejszy ma pilnych umieszczeń ok. 250 czy 300, które powinno z dnia 
na dzień być umieszczonych i też nie ma miejsc dla tych dzieci. Dlatego też starosta uważa 
ten pomysł za zasadny. Na prowadzenie takiej jednostki zgodę musi wyrazić wojewoda.  Były 
wstępne konsultacje, zarówno z poziomu Urzędu Marszałkowskiego, jak z wojewodą. Nie 
widzi problemów w związku z sytuacją nad stanów w powiecie i w innych powiatach 
województwa, bo przecież zainteresowanych jest kilka samorządów, aby te placówki 
powstały. W ocenie starosty większym zagrożeniem i większym problemem jest to, że w tej 
chwili w placówce przeznaczonej dla 14 osób, niestety przebywa 18 - 19 osób. Nie można 
przecież nie zapewnić opieki tym osobom a na znalezienie miejsca w Polsce nie ma żadnych 
szans. Być może są pojedyncze miejsca w powiatach. Starosta analizuje z panią dyrektor 
Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie te sprawy.  Każdy wie, jakie są perspektywy w tej 
dziedzinie. Szacuje się, że w tej chwili koszt jednego  domu to 3-4 mln zł.  Liczy się, że ta 
inwestycja powinna się zamknąć w granicach 7-8 mln zł wraz z wyposażeniem, 85% 
dofinansowania. Trzeba powołać nową jednostkę dla funkcjonowania tych domów dziecka. 
Odpowiadając na pytanie pana wicestarosty, starosta stwierdził, że podziela argument, który 
też padła ze słów służb wojewody czy ROPS, że niecelowym jest budowanie kilka tych 
domów w jednym miejscu, bo to zaprzecza ich idei. Po to miały powstawać 14 osobowe, żeby 
to była namiastka domów jednorodzinnych.  Każdy w tym temacie może mieć swoje zdanie. 
Starosta uważa, że dwa takie domy to jest zupełne maksimum  w danej lokalizacji, żeby one 
spełniały swoją rolę. Jeżeli chodzi o działki,  powiat włocławski nie będzie ponosił żadnych 
kosztów, gmina przekaże ją nieodpłatnie. Oczywiście też gmina będzie miała z tego 
„korzyści”, bo część tych dzieci pójdzie do szkół w gminie Fabianki. Pan starosta zakłada, że 
to spowoduje, że za tymi dziećmi pójdzie subwencja.  Jakiś to „plus, interes dla gminy”, 
w której taka jednostka przez powiat będzie tworzona. 
Radny Kazimierz Kaca stwierdził, że to, co powiedział pan starosta jest jasne, nic nie można 
dodać. Gdyby było można, to prawdopodobnie nie otrzymałoby się pozwalania na budowę na 
tych działkach w Lubieniu Kuj. i Brzeziu. Dlatego też budowało się domki w dwóch 
miejscach, by nie komasować więcej niż dwa domki 14 osobowe. Drugi temat, który do 
radnego przemawia, to szkoła, która jest oddalona od planowanej budowy domków o ok. 400 
m. Należy też na to patrzeć, aby nie dowozić później dzieci do szkoły.   Nie będzie już takiej 
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sytuacji, jaka była w Brzeziu, że nie ma szkoły i dzieci muszą chodzić do szkoły publicznej. 
Jeśli jest taka szansa, to radny będzie głosował „za” i będzie namawiał radnych za tym, aby 
jak najszybciej przystępować do zadania. Od problemu nie ucieknie się.  
Radny Jan Ambrożewicz powiedział, że nie jest przeciwnikiem budowy domów dziecka. Te 
argumenty, które radni używają one są się wszystkim znane.  Radnemu też szczególnie, bo 
niestety później podpisuje listy płac, jeżeli dzieci są umieszczane chociażby na terenie obcych 
powiatów. To są duże pieniądze. Ponieważ teraz jeszcze radny ma coś do powiedzenia w tym 
powiecie, to wychodzi z założenia takiego, że to jest stan na dzisiaj.  Natomiast jako powiat 
włocławski trzeba patrzeć trochę do przodu.  Trochę do przodu, to nie znaczy na rok, na dwa 
i ewentualnie, jeżeli przygotowuje się do takiej inwestycji, to może należy zabezpieczyć 
działkę, która będzie trochę większa. Zresztą tutaj pan starosta powiedział, że gmina chce 
przekazać, żeby tam w razie czego można było pobudować następny dom dziecka, nawet 
jeżeli nie dostanie się pieniędzy. Skoro powiat stać na inwestycje, że kulturalno-oświatowe, 
które są bardzo istotne i bardzo ważne, ale de facto nie przynoszą bezpośredniego dochodu 
dla powiatu, tak żeby nie trzeba za rok dwa czy pięć wysyłać dzieci do kolejnych powiatów 
i płacić za to. Radny też chciałby, może w tym przypadku niegrzecznie zwrócić uwagę, że 
jeżeli będzie się budować domy dla dzieci, to radny chciałby, żeby uwzględniono tam 
również pomieszczenia administracyjne. Potem ktoś to musi rozliczać, musi być księgowość 
i potem się okazuje, że jest piękny dom i zapomniano, że księgowa to musi gdzieś siedzieć, 
gdzieś pracować i potem chodzi się do gmin. Najpierw przekazuje się samorządom majątek a 
potem chodzi się i prosi się, żeby łaskawie samorządy najpierw za darmo a potem za 
odpłatnością pozwoliły korzystać z pomieszczeń, żeby ten zespół do spraw księgowości 
pracował. Domy dziecka czy każde inne jednostki to nie tylko jednostka do tego powołana, 
ale również zespół ludzi, którzy zajmują się obsługą. To w ferworze ucieka, bo z reguły 
zawsze się pochyla się nad tymi rzeczami najbardziej istotnymi i to bardzo dobrze, bo to jest 
potrzeba zabezpieczenia bytu mieszkańców, małych mieszkańców, którzy stanęli w obliczu 
wielkiej tragedii i nie mają rodzin, nie ma się kto nim zająć i jest to obowiązkiem powiatu, ale 
potem jest ten problem, że ewentualnie administracja musi się martwić tym. To zmartwienie 
polega na tym, że niestety są to określone środki finansowe. Radny cieszy się bardzo, że taka 
ta inicjatywa ze strony pana Romana Gołębiewskiego powstała. Radny uważa, że to się uda  
zrobić. Trzeba dołożyć starań, żeby to było, ale przy okazji zadbać należy o to, żeby to 
również było tak jak się samemu chce. Pan wojewoda czy Pan marszałek dzisiaj tak mówi, a 
za kilka miesięcy może mówić inaczej i się okaże, że powiat z tym zostanie i potem będzie 
problem i będzie się miało żal do siebie i pretensje. Radny uważa, że nic nie pozostaje, tylko  
głosować pozytywnie za tymi propozycjami. 
Starosta Włocławski  powiedział, że ważny aspekt został poruszony w wypowiedzi pana 
wicestarosty - pomieszczenie administracyjne. Starosta na spotkaniu roboczym w Toruniu 
podniósł ten aspekt. Będzie próba taka, aby one też były kosztem kwalifikowalnym i aby 
można było w budynkach je umieścić. Oczekuje się na emaila w przeciągu kilku dni. 
W ostateczności część budynku nie będzie kosztem kwalifikowanym, część pieczy zastępczej, 
w interpretacji przepisów unijnych. Natomiast taką rozmowę starosta przeprowadził  
wyjaśniając, żeby można było to umieścić i sfinansować z dotacji. Pewności nie ma, czeka się  
na odpowiedź Urzędu Marszałkowskiego. Jeśli nie – to wykona się tę część za własne 
pieniądze.  Ona musi być, co do kolejnych domów dziecka, oby takiej potrzeby nie było, żeby 
się znalazły jakieś rozwiązania systemowe. A jeśli by taka potrzeba pojawiłaby się, to starosta 
uważa, że w zupełnie innej lokalizacji, nie już kolejny dom czy to w Brzeziu, czy w Lubieniu 
Kuj. w tym samym miejscu, w sąsiedztwie. Starosta ma nadzieję, że uda się te domy 
wybudować w Nasiegniewie. Oby w powiecie takich potrzeb nie było, niezależnie, kto tym 
powiatem będzie w przyszłości zarządzał. To, jak powiedział pan wicestarosta, to jest niestety 
tragedia przede wszystkim tych młodych ludzi. Żeby tych problemów nie trzeba było 
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rozwiązywać, to muszą znaleźć się rozwiązania systemowe, krajowe, rządowe, bo 
w nieskończoność tak ten system funkcjonować nie może. 
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik  nr 21 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  3 marca 2023 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2035 stanowi 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2035 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 

15) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z autopoprawką (tekst jednolity).  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem 
jednolitym.  
Przewodniczący Rady poprosił  Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 lutego br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2023. Komisja jednogłośnie, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 3 marca 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik  nr 24 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 26 
do niniejszego protokołu.  
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16) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2023 dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji 
zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował,  że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. analizowała projekt 
uchwały w sprawie przyznania w roku 2023 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 
w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 24 lutego br. analizowała projekt uchwały 
dotyczący przyznania w roku 2023 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się 
w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję.  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że jest za tym projektem. Jednak z racji procedowania 
nad nim, ma kilka spostrzeżeń, co do zabytków, nawet na przyszłość najbliższą. Tak się 
składa, że bodajże dwie kadencje temu pewne ramy prawne zostały wprowadzone, jeśli 
chodzi o finansowanie tych zabytków. Był to strzał w dziesiątkę.  Wyszło to naprzeciw 
pewnym potrzebom tych zabytków. Owe zabytki, przeważnie kościoły, świadczą 
o przeszłości, o wielkiej, wspaniałej często historii. Tam bywali, tworzyli, modlili się 
wspaniali ludzie, jak w Kłóbce – Chopin, rodzili się w Kowalu - Kazimierz Wielki, 
w Brześciu Kuj. – Łokietek, wielcy powstańcy, jak w tej pustelni, w kościele, który uratował 
ten fundusz zabytkowy koło Izbicy Kuj., Wyszyński w Grabkowie i mógłby radny 
praktycznie każde to miejsce wymieniać, które może jest miejscem nie tylko świętym, ale 
naznaczonym przez wielkich ludzi, którzy tam się zjawiali z okazji pewnych uroczystości. 
Dzięki temu funduszowi udało się uratować wiele pomniejszych kościółków, kaplic, 
zabytków. Ten świat w jakimś stopniu zmienia się, zmienia na niekorzyść. Przed chwilą 
mówiło się o domach dziecka. Radny nie może pojąć dlaczego mniej się dzieci rodzi, mniej 
dzieci jest w szkole, w niektórych szkołach gminnych, miasteczkach są pojedyncze klasy a 
zaczyna totalnie, nie tylko w powiecie, brakować miejsc w całej Polsce w domach dziecka. 
Funkcja rodziny, rodziców została zdeprecjonowana. Tak samo, jeśli chodzi o kwestie tych 
kościołów, kościółków. Czasem być może te mniejsze nie będą w stanie ich zarządcy, 
proboszczowie utrzymać. Być może będą to filie, najprawdopodobniej i wydaje się radnemu, 
że robi się wiele dla tego powiatu. Zrobiło się wiele, ten powiat się zmienia. W dużej mierze 
dzięki radnym. Wielu z radnych ma tutaj bogaty staż w tej radzie. Wiadomo wszystko kiedyś 
przemija, kadencja też się kończy i radnemu wydaje się, że jeśli z tych powodów, o których 
radny wspomniał, a nie zwiększało się środków, a w przyszłym roku można byłoby 



18 
 

zwiększyć ten budżet na te zabytki.  To te środki byłyby widoczne nie przez wiele kadencji, 
dekad, ale może na wieki, bo przyczyniłoby się do uratowania, upiększenia wiele tych 
placówek. Dlatego korzystając z tego, że mówi się w tym temacie, radny uważa, że 
w przyszłym budżecie, jeśli kwotę udałaby się zwiększyć, pozostawiłoby się coś bardzo 
konkretnego, trwałego w działalności, jako powiat włocławski.  Jest to wspaniała spuścizna 
naszych przodków, minionych dzieł, minionych lat i również te obiekty w jak najlepszym 
stopniu nasz powiat, nasze środowisko przedstawiają. 
Radna Ewa Kończyńska powiedział, że do zabrania głosu zainspirował pan radny Marek 
Jaskulski. Radna przyłącza się do opinii. Radna zauważyła, że chyba  na honorze powiatu jest 
problem właśnie tak pięknych zabytków, jak Wieniec i Brzezie. Żal straszne, że nie zrobiło 
się nic, żeby te zabytki jakoś funkcjonowały i pokazywały przeszłość, wielkość.  Wielka 
szkoda. Oba zabytki, przepiękne podupadają, jeden poszedł w ręce prywatne, drugi do 
samorządu województwa. Nic się tam nie dzieje,  wszystko się niszczy i źle świadczy o tym, 
bo jest to na terenie powiatu. Nie trzeba będzie wkładać w te zabytki pieniędzy, ale według 
radnej jest to plama na honorze powiatowym.   
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed  
rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 3 marca 2023r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2023 roku została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyznania w roku 2023 dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik 28 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 3 marca 2023 r. w sprawie przyznania w roku 
2023 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków na 
obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący Rady przekazał dalsze obrady Rady Powiatu we Włocławku Pani Annie 
Kozłowskiej – Wiceprzewodniczącej Rady.   
 

17) Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku.  

 
Pani Anna Kozłowska - Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że Komisja 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego sporządziła za rok 2022 sprawozdanie 
ze swojej działalności.  
Poprosiła Pana Mariusza Bladoszewskiego - Przewodniczącego Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. 
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przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku. 

 
Sprawozdanie z działalności Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

 
18) Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 

Włocławku w 2022 roku. 
 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że Komisja Budżetu i Finansów sporządziła za rok 
2022 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Wiceprzewodnicząca poprosiła Pana Włodzimierza Kaczmarka - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 24 lutego br. 
opracowała sprawozdanie ze swojej działalności w roku 2022. Komisja jednogłośnie przyjęła 
sprawozdanie. W imieniu Komisji wniósł o przyjęcie sprawozdania.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku w 
2022 roku stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu.  
 

19) Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu 
we Włocławku w 2022 roku. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu sporządziła 
za rok 2022 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, 
że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. przyjęła sprawozdanie z działalności 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku. Przedkłada 
Wysokiej Radzie do akceptacji.  
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 r.  
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Sprawozdanie z działalności Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu.  

 
20) Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że  Komisja Infrastruktury i Rozwoju sporządziła 
za rok 2022 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Poprosiła Pana Bogdana Domżalskiego - Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju powiedział, 
że Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 23 lutego br. opracowała 
sprawozdanie ze swojej działalności w roku 2022. Komisja jednogłośnie przyjęła 
sprawozdanie. W imieniu Komisji wniósł o przyjęcie sprawozdania.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 r.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
w 2022 r. stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu.  

 
21) Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu 
we Włocławku w 2022 roku. 
 

Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Komisja Skarg, Petycji i Wniosków sporządziła 
za rok 2022 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Poprosiła Pana Tomasza Jezierskiego - Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Tomasz Jezierski – Przewodniczący Komisji Skarg, Petycji i Wniosków 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. przyjęła sprawozdanie 
z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we Włocławku w 2022 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

 
22) Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we 
Włocławku za rok 2022. 
 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że Komisja Rewizyjna sporządziła za rok 2022 
sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli.  
Poprosiła Panią Barbarę Wałęsę – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie 
prac nad sprawozdaniem.  
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Pani Barbara Wałęsa – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisja 
Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 23 lutego br. opracowała sprawozdanie z realizacji planu 
pracy i kontroli za rok 2022. Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie. W imieniu 
Komisji wniosła o jego przyjęcie.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej w 2022 roku.  
Sprawozdanie z planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku 
w 2022 roku stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

 
23) Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Powiatu we Włocławku w 2022 roku. 
 

Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
sporządziła za rok 2022 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Poprosiła Pana Wojciecha Rudzińskiego - Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 lutego 2023 r. przyjęła Sprawozdanie 
z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we Włocławku 
w 2022 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedział,  ze jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady 
Powiatu we Włocławku w 2022 roku. 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 roku stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu.  

 
24) Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady 
Powiatu we Włocławku w 2022 roku. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 
sporządziła za rok 2022 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Poprosiła Panią Ewę Kończyńską - Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pani Ewa Kończyńska – Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że komisja na posiedzeniu w dniu 23 lutego 2023 r. przyjęła sprawozdanie z 
działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku w 2022 
roku. 
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radni nie podjęli dyskusji. 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu 
we Włocławku w 2022 r.  
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Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we 
Włocławku w 2022 r. stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
 
25) Apel Rady Powiatu we Włocławku  
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali apel 
dotyczący podjęcia działań zmierzających do rozbudowy istniejącego parkingu lub budowę 
dodatkowych miejsc parkingowych przy Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. bł. ks. 
Jerzego Popiełuszki we Włocławku z uwagi na pogłębiające się trudności z parkowaniem 
pojazdów.   
Wiceprzewodniczący Rady otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Apel.  
Apel Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu.  
 
26) Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach 
prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.    
 
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że zgodnie z art. 30a ustęp 5 Karty Nauczyciela 
organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego przedłożył  
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego za 2022 rok.  
Poprosiła Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2023 r. przyjęła Sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego za 2022 r.    
Otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem. 
Starosta Włocławski powiedział, że po raz pierwszy, od wielu lat, udało się tak 
zorganizować politykę kadrową, że nie dopłaca się wyrównań do wynagrodzeń nauczycieli.  
Dążyło się do tego przez ostanie 4 lata. Ta kwota zmniejszała się a w tym roku ani złotówki 
tych wyrównań nie dopłaca się. Uznanie dla dyrektorów szkół. Pan starosta jest zadowolony, 
że ta współpraca z Centrum Usług Wspólnych wygląda coraz lepiej i przynosi to efekty 
z punktu widzenia budżetu powiatu włocławskiego. Jest to bardzo właściwe rozwiązanie, że 
we wszystkich grupach zawodowych osiąga się średnie wynagrodzenia i tych „wyrównań” 
nie trzeba płacić.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedziała, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu 
sprzeciwu nie było, to stwierdziła, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 3 marca 2023 r. 
przyjęła Sprawozdanie.  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2022 r.   stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu.  
Wiceprzewodniczący Rady przekazała dalsze prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady. 
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27) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali pismo 
Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego dotyczące wytypowania delegata do 
Europejskiego Korpusu Radnych (załącznik nr 40). Zapytał czy ktoś z Państwa chciałby 
zostać delegatem?  
Przewodniczący Rady zaproponował pana Marka Jaskulskiego. 
Pan Marek Jaskulski nie wyraził zgody. 
Przewodniczący Rady zaproponował Pana Mariusza Bladoszewskiego albo Pana Tomasza 
Jezierskiego.   
Przewodniczący zaproponował Pana Jacka Ledziona. 
Radny Jacek Ledzion zaproponował, aby taką decyzje podjąć na następnej sesji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie będzie chętnych do następnej sesji, to sam 
podejmie decyzję. Na szczeblach gminnych też będą wybierani delegaci. Czas jest do 
30 kwietnia 2023 r., dlatego Przewodniczący Rady poprosił o przemyślenia, aby dojść do 
konsensusu.  
 
28) Zamknięcie LI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad Przewodniczący Rady w dniu 3 marca 2023 
r. o godz. 13:15 zamknął LI Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  

 
           Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowały: 

1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ……… 
2) Anita Sudomir-Ozdoba …………………… 


